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Abstract 

                  Phytochemical screening of the alcoholic extract of the fruits of  

tamrindus indica indicated the presence of flavonoids .

                  The crude product obtained from the alcoholic extract was analysed by 

thin-layer chromatography, which indicated the presence of a single flavonoid..This 

flavonoid was obtained in the pure state by preparative thin- layer chromatography.

               The behavior of the flavonoid under UV light as well as its colour 

reactions indicated that it was a dihydrochalcone.

            The dihydrochalcones was subjected to spectral studies with shift 

reagent  and  the  compound  was  found  to  be  dihydrochalchone  without  any 

hydroxylation in 3-, 4’-, 5- and 7- OH and it is devoided of catechole.
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الخلصة
 علي يحتوي انه اتضح حيث  العرديب لثمار الكحولي للمساتخلص كيميائية اختبارات اجريت       

فلفونيدات.

 ولهمميتهببا بالنبببات لوفرتهببا النبببات يحتويهببا الببت للفلفونيببدات تفصببيلية دراسببة بببدأت       

 لفصببل الرقيقبة الطبقبة كروماتوغرافيبا اسببتخدمت بببالكحول.ثببم  الثمببار مببن استخلصببت الطبية,حيببث

 النقيببة الهيئببة   - فببيI - مركببب الوحيببد الفلفونيببد فصببل . وتببم النبببات فببي الوجببودة الفلفونيببدات

شعالكون . ثنائي عن عبارة أنه  البنفساجية فوق الشععة طيف واثبت

1مركب أن  أوضحت والت الزااحة كواشعف باستخدام الركب لهذا طيفيه دراسات اجريت         

كاتيكول نظام اى يحوى - ول7َ- , 5َ,  4َ- - و3َ  الواقع في معوض غي شعالكون  ثنائي عن عبارة . 
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